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§ 2 
Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Förslaget till dagordning godkändes. 
 
 
§ 3 
Anmälningsärende – Kulturförvaltningens beslut enligt 
delegation, avseende Kulturmiljö 2015-02-06 – 2015-03-30 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
§ 4  
Anmälningsärende – Remissvar angående förenklat 
samråd om ett tydligare förhållningssätt till 
kulturmiljövårdens riksintresseområden.  
Dnr. 4.0/5945/2014 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
 
§ 5 
Remissvar angående samråd om förslag till detaljplan för 
Nobel Center, i stadsdelen Norrmalm 
Dnr 4.1/1096/2015 
 
Beslut 
Kulturmiljöutskottet beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 
 

- att avstyrka aktuellt detaljplaneförslaget med hänvisning till den 
negativa påverkan på kulturhistoriskt värdefulla miljöer och 
bebyggelse som förslaget innebär. 

- att omedelbart justera ärendet 
 
Handlingar i ärendet 
Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  
2015-03-30.  
 
Sammanfattning 
Detaljplaneförslaget för norra delen av Blasieholmsudden ger en byggrätt 
för ett Nobel Center med sammanlagt 25 700 kvadratmeter BTA i en 
byggnad i åtta våningar varav två under jord. Byggnaden blir högre än den 
traditionella stenstadsbebyggelsen och högre än Nationalmuseum, placeras 
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på ett podium och får en fasad av glänsande metall. Den kulturhistoriskt 
värdefulla miljön förändras kraftig. Tullhuset och magasinsbyggnaderna 
rivs och sjöfartsmiljön försvinner. Den föreslagna byggnadens dominans 
medför en stor inverkan på stadsbilden och vissa siktlinjer. Sammantaget 
anser kulturförvaltningen att de kulturhistoriska förlusterna och påverkan på 
stadsrummet blir alltför stora och avstyrker därmed detaljplaneföreslaget. 
 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1. Vice ordförande Rasmus Jonlund (FP) föreslår att 
kulturmiljöutskottet beslutar enligt kulturförvaltningens förslag till 
beslut (se beslutet). 

2. Anders Blom Hartung (M) föreslår att kulturmiljöutskottet beslutar 
enligt följande: 
- att tillstyrka detaljplaneförslaget 
- att därutöver anföra 

 
Nobelpriset är otvivelaktigt det mest kända som Sverige och 
Stockholm har att erbjuda världen. Det är någonting som vi kan, och 
ska, vara väldigt stolta över. Det är ett beslut som inte bara handlar 
om en specifik plats eller byggnad, det är ett beslut vars resultat har 
mycket större betydelse än så, med bäring på Stockholms och 
Sveriges historia såväl ur ett svenskt som ur ett internationellt 
perspektiv. Därför är det vår uppgift att ta oss an beslutet om Nobel 
Center på Blasieholmen med yttersta respekt och nogsamhet.  
 
Ur ett Stockholmsperspektiv finns det ytterligare viktiga aspekter att 
ta stor hänsyn till. Blasieholmsuddens stadsmiljö med 
Nationalmuseum och den historiska kopplingen till 
hamnverksamheten gör platsen värdefull och skyddsvärd utifrån ett 
kulturhistoriskt och antikvariskt perspektiv.  
 
Det vinnande bidraget i arkitekttävlingen har sina kvaliteter gällande 
disposition och utformning, vilket krävs invid en plats av denna 
dignitet, i hjärtat av Stockholms vattenspegel och inramat med 
historiska byggnader. Byggnadsvolymen är utmanande i jämförelse 
med närliggande bebyggelse, men med ett tydligt eget uttryck som 
skapar en kontrastverkan. Den nya byggnaden blir en 
märkesbyggnad i sin egen rätt, som sätter avtryck i vår tid i en plats 
som vuxit fram med kompletterande bebyggelse genom århundraden.  
 
På Blasieholmen finns ett tullhus som uppfördes 1876 och som har 
en självklar del i den historieskrivningen. Det är därför viktigt att, 
parallellt med det fortsatta planarbetet, prioritera en utredning av 
möjligheterna till alternativ lokalisering för tullhuset. Det är av extra 
vikt att denna fråga hanteras och reds ut tidigt under samrådet.  
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Moderaterna är positiva till förslaget på detaljplan och anser att de 
värden som skapas för Stockholm är betydelsefulla, men anser 
samtidigt att man bör utreda om tullhuset och magasinsbyggnaderna 
kan flyttas till annan plats, exempelvis till Djurgården. 

 
Beslutsgång 
Vice ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att utskottet 
beslutar enligt kulturförvaltningens förslag.  
 
Reservation 
Anders Blom Hartung (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 

Särskilt uttalande 
Särskilt uttalande lämnas av Fredrik Stiernstedt m.fl (S), Ann Mari Engel 
(V) och Tjia Torpe (MP) enligt följande: 
 

Stadsmuseet poängterar viktiga kulturmiljömässiga aspekter att ta i 
beaktande i det fortsatta arbetet med att utveckla Nobel Center i 
Stockholm. Kulturmiljöutskottets uppgift är att ta hänsyn till dessa 
aspekter, och vi anser dessa vara av största vikt för att skapa en 
verksamhet och ett hus av högsta klass. 

 
Särskilt uttalande lämnas av Rasmus Jonlund m.fl (FP) enligt följande: 
 

Ett Nobelcenter vore välkommet för både Stockholm och för Nobels 
namn och anda. Likaså välkomnar vi fler moderna 
märkesbyggnader av hög kvalitet i Stockholm. De nya årsringar vi 
lägger till staden behöver få märkas och vi är övertygade om att 
stadens historia och framtid kan giftas ihop på ett bra sätt i 
stadsmiljön, med respekt för de kulturhistoriska värdena och viktiga 
kulturmiljöer. 
  
Blasieholmsudden är en central plats i Stockholms geografi och 
stadsbild som passar bra, och förtjänar, en märkesbyggnad för en 
publik verksamhet. Det är samtidigt en central plats i Stockholms 
historia med stora kulturmiljövärden som bör bevaras. 
  
Det liggande förslaget till Nobel Center på Blasieholmen uppfyller 
inte alls de höga krav man bör ställa på en byggnation på denna plats. 
Storleken, utformningen och hänsynstagandet till kulturmiljövärdena 
är långtifrån tillfyllest. Vi konstaterar att förvaltningen/Stadsmuseet 
lyfter fram dessa kulturhistoriska värden i sitt avslagsyrkande på 
detaljplanen. 
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§ 6   
Remissvar angående samråd om förslag till 
detaljplan för fastigheterna Konsthallen 1, 2 och 4, 
Liljevalchs 
Dnr. 4.1/1088/2015 
 
Beslut 
Kulturmiljöutskottet beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 
 

- att tillstyrka föreslagen detaljplan 
- att omedelbart justera paragrafen 

 
Handlingar i ärendet 
Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  
2015-03-30.  
 
Sammanfattning 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag som 
innebär att en tillbyggnad till Liljevalchs konsthall får uppföras. 
Den befintliga konsthallen samt Blå Porten ges 
skyddsbestämmelser avseende anläggningens kulturhistoriska 
värden. Kulturförvaltningen anser att tillbyggnaden ansluts på ett 
varsamt sätt och underordnar sig den befintliga konsthallen. De 
skyddsbestämmelser som föreslås ger ett långsiktigt skydd för 
kulturhistoriska värden i den ursprungliga anläggningen. 
Kulturförvaltningen tillstyrker föreslagen detaljplan. 
 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  
Vice ordförande Rasmus Jonlund (FP) föreslår att 
kulturmiljöutskottet beslutar enligt kulturförvaltningens förslag 
till beslut (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Vice ordförande Rasmus Jonlund (FP) finner att utskottet beslutar 
enligt kulturförvaltningens förslag.   
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§ 7   
Remissvar angående förslag till detaljplan för del 
av Norra Djurgårdsstaden, Gasverket Västra. 
Dnr. 4.1/1217/2015 
 
 
Beslut 
Kulturmiljöutskottet beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 
 

- att tillstyrka föreslagen detaljplan 
- att omedelbart justera paragrafen 

 
Handlingar i ärendet 
Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  
2015-03-30.  
 
Sammanfattning 
Med anledning av att detaljplaneförslaget för Gasverket Västra 
inför granskning har utökats med ytterligare en nybyggnad, ”Hus 
A” svarar kulturförvaltningen även i granskningsskedet. 
 
Kulturförvaltningen avstyrker planen i den del som rör 
nybyggnad av ”hus A” då den genom sin volym, placering och 
spektakulära uttryck skulle ha en negativ inverkan på upplevelsen 
och avläsbarheten av den sammanhållna och genuina 
industrimiljökaraktären i närområdet. Den föreslagna 
verksamheten; restaurang, utställningar eller dylikt bör kunna 
inrymmas inom befintligt byggnadsbestånd.  
 
Vidare anser förvaltningen att de framtagna skydds- och 
varsamhetsbestämmelserna kräver fortsatt bearbetning för att 
uppnå ett konsekvent och långvarigt skydd för områdets 
kulturhistoriska värden.  
 
I övrigt hänvisar förvaltningen till sitt tidigare tjänsteutlåtande i 
samband med plansamrådet. 
 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  
Vice ordförande Rasmus Jonlund (FP) föreslår att 
kulturmiljöutskottet beslutar enligt kulturförvaltningens förslag 
till beslut (se beslutet). 
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